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P r o t o k ó ł   Nr XIX/2008 
z sesji Rady Gminy w BliŜynie, która odbyła się w dniu 22 października 

2008r. w świetlicy OSP w BliŜynie. 
 

Na ogólny stan 15 radnych na sesji obecni byli wszyscy radni. 
 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

1. Pani Anna Chrzanowska – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny  
w SkarŜysku-Kam. 

2. Pan Zenon Nowakowski i Pan Michał Jędrys – Radni Powiatu 
SkarŜyskiego 

3. Pan Jan Maćkowiak – Zastępca Dyrektora MKS w SkarŜysku-Kam. 
4. Pani Emilia Kupis – Prezes Lokalnej Grupy Działania 
5. Pan Rafał Graczkowski – Konsorcjum Inicjatywa Lokalna 
6. Pan Mariusz Walachnia – Wójt Gminy 
7. Pani Barbara Stachera – Sekretarz Gminy 
8. Pani Alina Ołownia – Skarbnik Gminy 
9. Pani Anna Miernik – Kierownik Referatu Rozwoju Strategicznego 

Gminy 
10. Pani Anna Fonfara – Radca Prawny 
11. Pan Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 
12. Pan Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w OdrowąŜku 
13. Pan Henryk śak – Dyrektor szkoły Podstawowej w Sorbinie 
14. Pani Zofia Nowak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w BliŜynie 
15. Pani Anna Jaros –Urbaniak – Dyrektor SP ZOZ w BliŜynie 
16. Pani Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury  

w BliŜynie 
17. Pan Piotr Stańczak – Tygodnik SkarŜyski 
18. Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

 
Zatwierdzony porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XVIII sesji Rady. 
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał 

podjętych na ostatniej sesji. 
4. Wystąpienia zaproszonych gości. 
5. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
6. Informacja o stanie sanitarno-higienicznym gminy: 

a/ wystąpienie Powiatowego Inspektora Sanitarnego w SkarŜysku-Kam., 
b/ wystąpienie Wójta Gminy, 
c/ stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 
    Środowiska, 
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d/ dyskusja, 
     e/ przyjęcie informacji. 
7. Ocena działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
     Alkoholowych za miniony okres 2008 roku: 

a/ wystąpienie Wójta Gminy, 
b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 
c/ dyskusja, 
d/ przyjęcie informacji. 

8. Informacje o złoŜonych oświadczeniach majątkowych. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 
     a/ zatwierdzenia projektu systemowego pn. „Młodzi przyszłością rodziny – 
         wsparcie  osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym w Gminie BliŜyn 
         w latach 2008-2013”, 

b/ zatwierdzenia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla miejscowości 
       BliŜyn na lata 2007-2015. 
c/ określenia zasad zbycia, wydzierŜawienia, wynajęcia lub uŜyczenia 
     aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
     Zdrowotnej w BliŜynie, 
d/ określenia zasad zakupu lub przyjęcia darowizny aparatury i sprzętu 
     medycznego oraz ich przeznaczenia i standardu, 
e/ wyraŜenia opinii dotyczącej wniosku Regionalnej Dyrekcji Lasów 
      Państwowych w Radomiu o uznanie lasów za ochronne, 
f/  zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 
g/  wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2008, 
h/  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
     terenu sołectwa BliŜyn – „BliŜyn 3”, na obszarze gminy BliŜyn, 
i/ zmiany Uchwały Nr XVII/111/2008 Rady Gminy w BliŜynie z dnia  
     31 lipca 2008 roku w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy Wójta 
     Gminy oraz upowaŜnienia Przewodniczącego Rady Gminy do 
     dokonywania czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Wójta. 

10. Zatwierdzenie protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej  
       w Gminnym Ośrodku Kultury w BliŜynie w dniu 16 września 2008r.  
       w zakresie gospodarki finansowej za miniony okres 2008r. 
11. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 
12. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Przebieg obrad sesji: 
Dziewiętnastą z kolei sesję Rady Gminy w BliŜynie otworzyła i poprowadziła 
Pani Anna LeŜańska – Przewodnicząca Rady. Po przywitaniu wszystkich 
obecnych i stwierdzeniu kworum odczytała projekt porządku obrad sesji. 
Poinformowała, Ŝe na podstawie art.20 ust.5 ustawy o samorządzie gminnym 
Wójt Gminy BliŜyn wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad 
dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu 
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systemowego pn. „Młodzi przyszłością rodziny – wsparcie osób zagroŜonych 
wykluczeniem społecznym w Gminie BliŜyn w latach 2008-2013”. 
Przewodnicząca zaproponowała aby wniesiony projekt uchwały rozpatrzyć  
w punkcie 9 jako podpunkt a/. 
Ponadto w związku z obecnością Pana Rafała Graczkowskiego który chciałby 
omówić powyŜszy projekt systemowy a zarazem program rewitalizacji dla 
miejscowości BliŜyn Przewodnicząca Rady zaproponowała aby projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla miejscowości 
BliŜyn na lata 2007-2015 przenieść z podpunktu h/ na podpunkt b/. 
Za wprowadzeniem w punkcie 9 w podpunkcie a/ projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia projektu systemowego pn. „Młodzi przyszłością rodziny – 
wsparcie osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym w Gminie BliŜyn  
w latach 2008-2013” opowiedzieli się wszyscy radni /15 głosów za/. 
Za przeniesieniem w punkcie 9 z podpunktu h/ na podpunkt b/ projektu uchwały 
w sprawie zatwierdzenia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla miejscowości 
BliŜyn na lata 2007-2015 opowiedziało się 14 radnych, 1 wstrzymał się od 
głosu. 
Przewodnicząca poinformowała, Ŝe dotychczasowa numeracja podpunktów od 
a/ do g/ przyjmie numerację od c/ do i/. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ zatwierdzili porządek wraz z przyjętymi 
zmianami. 
Ad. 2 
Wobec nie zgłoszenia uwag do protokołu z XVIII sesji Rady, która odbyła się  
w dniu 29 sierpnia 2008r radni przyjęli protokół z obrad tej sesji wynikiem 
głosowania: 14 głosów za, 1 wstrz. się. 
Ad. 3 
Wójt Gminy  przedstawił informację o swojej pracy między sesjami oraz 
informację o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji /informacje  
w załączeniu/.  
Ad. 4 
Pan Jan Maćkowiak – Zastępca Dyrektora MKS w SkarŜysku-Kam. poruszył 
sprawę organizacji lokalnego transportu samochodowego, która jest zadaniem 
własnym gminy. Spółka MKS SkarŜysko, która świadczy usługi równieŜ na 
terenie gminy BliŜyn przeŜywa powaŜny kryzys, straty sięgają 2,5 mln zł. 
Prezydent Miasta SkarŜyska jak równieŜ Rada Miasta stoją na stanowisku Ŝe 
pomogą spółce wyjść z kryzysu ale zobowiązali ją do rozmów  
z ościennym gminami na temat zwiększenia dofinansowań. Wyliczona przez 
MKS dla gminy BliŜyn kwota dopłaty na 2009 rok wynosi 294tys.zł a do tej 
pory kwota dopłaty ze strony gminy nigdy nie przekroczyła 100tys.zł. Spółka 
proponuje rozwaŜenie dwóch wariantów. Pierwszy to pełna kwota dopłaty ze 
strony gminy w zamian za zapewnienie usług na dotychczasowym poziomie 
oraz korzystanie z ulg przez dzieci oraz mieszkańców powyŜej 70 roku Ŝycia na 
zasadach obowiązujących miasto SkarŜysko. Drugi wariant dotyczyłby dopłaty 
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w granicach 100tys.zł  ale w tej sytuacji spółka musiałaby podjąć pewne 
działania polegające na wycofaniu niektórych kursów oraz braku moŜliwości 
skorzystania z ulg. Takie same warunki są postawione pozostałym ościennym 
gminom na których terenie funkcjonuje MKS SkarŜysko. Ceny biletów teŜ będą 
zaleŜeć od wysokości dopłaty a nie były one zmieniane od 6 lat. Na razie 
wzrosły ceny biletów na terenie miasta SkarŜyska. Pan Maćkowiak prosił 
władze gminy BliŜyn o rozwaŜenie wysokości dopłaty, od której będzie zaleŜeć 
zakres świadczonych usług na terenie gminy BliŜyn. NaleŜy przy tym wziąć pod 
uwagę, Ŝe spółka zapewnia transport bezpieczny a takŜe przewóz osobom 
niepełnosprawnych na wózkach inwalidzkich czy kobietom z małymi dziećmi. 
Takim osobom nie zapewnią przewozu busy. Spółka jest otwarta na dalszą 
współpracę z gminą BliŜyn i oczekuje na propozycje ze strony gminy. 
Pani Emilia Kupis jako członek Stowarzyszenia „Kuźnia” omówiła projekt pn. 
„Podniesienie poziomu edukacji mieszkańców wsi na obszarze LGD –  
U ŹRÓDEŁ poprzez połączenie uczenia się ze współtworzeniem wiedzy na 
zajęciach szkoleniowo-warsztatowych dla 60 osób” współfinansowany przez 
Unię Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego z Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet IX. „Rozwój wykształcenia  
i kompetencji w regionach” Działanie 9.5 „Oddolne inicjatywy edukacyjne na 
obszarach wiejskich”. Stowarzyszenie „Kuźnia” w Końskich, którego jednym  
z celów statutowych jest aktywizowanie mieszkańców do działań na rzecz 
rozwoju środowiska lokalnego realizuje ten projekt w terminie od 1 lipca 2008r. 
do 28 lutego 2009r. Przeprowadzone zajęcia szkoleniowo-warsztatowe 
przyczynią się do aktywizacji i rozwoju społeczności lokalnych, co łączy się  
z wykorzystaniem zasobów własnych oraz ze sformułowaniem wizji tego 
rozwoju za pomocą metod planowania strategicznego. Aby sprostać wyzwaniom 
współczesności trzeba połączyć uczenie się ze współtworzeniem wiedzy i tak 
szybkim, jak to moŜliwe, robieniem z niej uŜytku. Wymaga to równieŜ 
docenienia wartości wiedzy nieformalnej oraz tworzenia warunków do 
uwalniania kreatywności uczestników procesu uczenia się. Pani Emilia Kupis 
poinformowała równieŜ o funkcjonowaniu innego programu „Centrum 
Kształcenia Liderów Wiejskich” w ramach którego przeprowadzane są 
szkolenia jak sporządzać Plany Odnowy Miejscowości. Na te cele z Lokalnej 
Grupy Działania moŜna dostać środki. W dniu jutrzejszym w Zameczku jest 
organizowana konferencja w tym temacie, na którą wspólnie z Przewodniczącą 
Rady zapraszała radnych i sołtysów. 
Ad. 5 
Interpelacje i zapytania radnych: 
Pani Aleksandra Milanowska nawiązała do pisma mieszkańców Bugaja, 
Wołowa, Brześcia i Zagórza którzy zwrócili się do MKS i Wójta  
o umoŜliwienie im dojazdu na msze do kościoła w BliŜynie. W odpowiedzi na 
przedmiotowe pismo MKS poinformowało, Ŝe rozkład jazdy był konsultowany  
z Urzędem Gminy a dodatkowych kursów nie ma moŜliwości uruchomienia. 
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Radna apelowała o ponowne rozpatrzenie pisma poniewaŜ gmina BliŜyn 
dopłaca do funkcjonowania MKS 96tys. zł rocznie. JednakŜe mieszkańcom 
gminy nie przysługują ulgi takie jakie mają mieszkańcy SkarŜyska. Ponadto 
radna zapytała jak inne gminy sponsorują działalność MKS bo gmina BliŜyn  
w znaczny sposób. Druga sprawa którą poruszyła radna to sprawa eternitu. 
Zapytała, gdzie moŜna wywozić eternit, jak gmina moŜe pomóc w jego 
utylizacji poniewaŜ coraz częściej będzie dochodzić do wyrzucania eternitu do 
lasu. Kolejną sprawą do której nawiązała Pani Milanowska to nadal brak  
sprostowania w informatorze samorządowym o które prosiła Dyrektora Zespołu 
Szkół w BliŜynie w zakresie złoŜonej przez Księdza Proboszcza ofiary 
pienięŜnej na sztandar dla Gimnazjum. 
Pani ElŜbieta Karpińska podziękowała Pani Zofii Nowak – Kierownikowi 
GOPS w BliŜynie za bardzo szybką pomoc dla mieszkańca Wojtyniowa. Radna 
apelowała do Pana Maćkowiaka równieŜ radnego Miasta SkarŜyska  
o podjęcie działań w celu uporządkowania terenu przy wjeździe do SkarŜyska. 
Parking na Borze jest jednym składowiskiem śmieci i niezbyt dobrą wizytówką 
dla miasta. Nawiązała równieŜ do odpowiedzi Powiatu w zakresie braku 
moŜliwości wykonania przepustu pod drogą powiatową w Wojtyniowie ze 
względu na wysokie koszty sięgające kwoty 150tys.zł. Radna uwaŜa, Ŝe 
mieszkańcy wykonaliby to sami a proszą jedynie o materiał a w szczególności  
o rurę o duŜej przepustowości. Powiat nic nie wspomniał o wykonaniu drugiego 
przepustu koło krzyŜa w Wołowie. RównieŜ bez echa pozostaje temat 
wykonania drogi do Gostkowa Starego. Radna ma nadzieję, Ŝe zostanie 
uruchomiony Narodowy Program Budowy Dróg Lokalnych przez Wicepremiera 
Grzegorza Schetynę w ramach którego uda się gminie BliŜyn wykonać 
inwestycje na swoich drogach. Ponadto radna apelowała o zgłoszenie budowy 
boiska przy szkole w BliŜynie w ramach programu ORLIK. 
Pani Anna LeŜańska nawiązała do kwoty dopłaty do funkcjonowania MKS 
uznając zaproponowaną kwotę za ogromnie wysoką. Dodała, Ŝe MKS świadczy 
równieŜ usługi w zakresie dowozu dzieci do gimnazjum, za które płaci gmina. 
Dlatego biorąc pod uwagę łączną kwotę dopłaty, która jest dosyć wysoka naleŜy 
wspólnie dokonać ustaleń w zakresie dalszych usług świadczonych przez MKS. 
Pan Mieczysław Bąk nawiązał na wstępie do zawodów sportowych - 
mistrzostw wojewódzkich w Łopusznie. W roku bieŜącym udział w zawodach  
w dniu 28 września wzięło 10 zawodników z terenu naszej gminy. W zawodach 
wziął udział Rafał Czarnecki, zawodnik klasy krajowej i wygrał bieg na 800m. 
Inni zawodnicy równieŜ zajęli dość dobre miejsca: Magdalena Durlik była piąta 
na 100m a Piotr Bąk był czwarty na 100m i piąty na 200m. W siatkówce 
plaŜowej dziewczęta zajęły 6 miejsce natomiast w siatkówce męŜczyzn poszło 
gorzej bo druŜyna trafiła na mistrza Polski. Radny swoją wypowiedzią zmierza 
do zaplanowania środków w budŜecie gminy na działalność sportową. UwaŜa, 
Ŝe Rafał Czarnecki mógłby poprowadzić grupę sportową w naszej gminie co 
niegdyś miało miejsce a przykładem byli państwo Furmankowie, którzy taką 
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działalnością się zajmowali. Gmina BliŜyn uplasowała się pośrodku gmin 
startujących w zawodach - na 20 miejscu. Radny uwaŜa, Ŝe moŜna 
zainwestować niewielkie pieniądze w młodych ludzi a efekty mogą być 
widoczne. W imieniu zawodników Pan Mieczysław Bąk wręczył Wójtowi Panu 
Mariuszowi Walachni Puchar  za VI miejsce w piłce siatkowej dziewczyn oraz 
Puchar za VI miejsce w lekkiej atletyce męŜczyzn oraz dyplomy zdobyte przez 
zawodników z Gminy BliŜyn. Jednocześnie podkreślił, Ŝe najlepszym 
zawodnikom Wójt ufundował nagrody za które zawodnicy dziękują. Drugą 
sprawę którą poruszył radny to sprawa remontu kościółka św. Rocha  
w Mroczkowie. Radny po głosowaniu na poprzedniej sesji uwaŜał sprawę za 
zamkniętą ale dyskusje na komisjach zmusiły go do powrotu do tego tematu. 
Kościółek w Mroczkowie istnieje około 300 lat. Na jego renowację Proboszcz 
Parafii otrzymał od Konserwatora Zabytków 20 tys.zł a całkowity koszt zadania 
wynosił 24 tys.zł. Kwotę około 4tys. zł dołoŜyła Parafia. W kwocie 24tys.zł 
mieściło się m.in. wykonanie chodnika o szerokości 1,60m. Radny wystąpił  
z wnioskiem na ostatniej sesji o przyznanie kwoty 9tys.zł na poszerzenie 
chodnika do szerokości 3,60m, jednakŜe wniosek ten nie przeszedł w duŜej 
mierze ze względu na brak jego poparcia przez radnych z Parafii Mroczków. 
Wykonano chodnik o szer.1,60m który jest za wąski i w ogólnej infrastrukturze 
wygląda jak ścieŜka. Radny pogodził się z tą sytuacją ale miał pretensje do 
radnych z Parafii Mroczków, którzy nie poparli jego wniosku. Do pozostałych 
radnych nie ma pretensji bo mieli prawo zagłosować przeciwko. Radni zgłaszali 
róŜne propozycje między innymi aby ksiądz zaciągnął kredyt, z czego nie 
skorzystał jak równieŜ Ŝeby mieszkańcy złoŜyli ofiary. Dobrowolne ofiary 
złoŜyło około 50 osób na dofinansowanie remontu kościółka. JednakŜe aby 
uzbierać kwotę ponad 9tys.zł to 460 rodzin w parafii musiałoby złoŜyć po 20 zł 
ofiary. Zadanie zostało wykonane w zakresie moŜliwym do sfinansowania 
dlatego pytania na komisjach czemu nie wykonano chodnika o szerokości 3,60m 
są nie na miejscu. Radni powinni się zastanowić nad słowami które 
wypowiadają. Największy Ŝal ma do radnych z parafii Mroczków, którzy nie 
poparli jego wniosku a jeszcze w niewłaściwy sposób komentują ten temat. 
Pani Aleksandra Milanowska zapytała, czy w ramach programu ORLIK 
oprócz boiska przy Zespole Szkół w BliŜynie moŜna wykonać boiska w innych 
sołectwach. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe program rewitalizacji dotyczy tylko centrum 
gminy natomiast nie jest pewna co do programu budowy boisk. 
Pan Jacek Krzepkowski  zwrócił się do radnego Mieczysława Bąka  
o zamknięcie tematu kościółka w Mroczkowie i przestanie promowania swojej 
osoby bo ksiądz teŜ pewnych rzeczy nie powinien poruszać na ambonie. 
Pani Anna LeŜańska odebrała tak wypowiedź radnego Bąka jakoby gmina  nie 
dofinansowała w ogóle remontu kościółka w Mroczkowie, co jest nieprawdą. 
Gmina dofinansowała obydwa zabytkowe kościółki zarówno w BliŜynie jak  
i w Mroczkowie. JednakŜe trzeba przyznać Ŝe w BliŜynie inicjatywę podjęło 
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takŜe miejscowe społeczeństwo i zebrane zostały spore pieniądze. Takiej 
inicjatywy nie wykazało społeczeństwo Parafii Mroczków. Obecnie gmina stoi 
przed duŜymi inwestycjami dlatego to wyzwanie musi potraktować powaŜnie 
ale na pewno nie odŜegnuje się od ratowania zabytków. 
Pan Mieczysław Bąk stwierdził, Ŝe zawsze podkreślał skąd pozyskuje parafia 
św. Rocha pieniądze na remont kościółka i pamięta o tym, Ŝe gmina równieŜ 
dofinansowała to zadanie w kwocie 21tys.zł. W swojej wypowiedzi chciał 
podkreślić niewłaściwe zachowanie radnych z jego parafii którzy nie poparli 
wniosku o dofinansowanie remontu kościółka w Mroczkowie a wracają to 
tematu na komisjach i komentują pewne sprawy. Radny zaznaczył, Ŝe swojej 
osoby nie musi promować w Mroczkowie bo to nie jego okręg wyborczy. 
Radnym jest juŜ czwartą kadencję i chyba to najwyraźniej wskazuje na zaufanie 
jakim obdarzają go wyborcy. Dodał, Ŝe nie ma wpływu na to co ksiądz mówi na 
kazaniach bo on nie jest wikarym. 
Pan Jan Maćkowiak stwierdził, Ŝe rozkłady jazdy były konsultowane z gminą 
BliŜyn: zarówno z Wójtem jak i Księdzem Proboszczem i były one 
kompromisem. Spółka nie moŜe wykonywać dojazdów nierentownych i jej 
właściciel zobowiązuje do rozmów z gminami o dopłaty pokrywające w pełni 
koszty świadczonych usług. Przy tym Pan Maćkowiak uznał, Ŝe wystąpiło tu 
pewnego rodzaju przejęzyczenie jakoby gmina sponsorowała działalność MKS. 
Sponsoring uznaje się w przypadku bezinteresownej pomocy natomiast MKS 
świadczy usługi mieszkańcom gminy i nad kosztami tych usług trwa dyskusja. 
Rozumie zarazem, Ŝe gmina BliŜyn nie jest skazana na usługi MKS ale naleŜy 
wziąć pod uwagę korzystne aspekty płynące ze świadczonych usług 
komunikacyjnych takŜe w przypadku dowozu dzieci do gimnazjum. 
Dofinansowanie innych gmin kształtuje się na róŜnym poziomie i tak gmina 
Suchedniów dopłaca 29% kosztów wyliczonych przez MKS, SkarŜysko 
Kościelne 12%, Łączna 90% a gmina BliŜyn 33%. JednakŜe zakres 
świadczonych usług na terenie gminy BliŜyn jest największy ze wszystkich 
pozostałych gmin. Nawiązując natomiast do uporządkowania parkingu przy 
wjeździe do SkarŜyska od strony gminy BliŜyn to zostało juŜ zlecone jednej  
z firm i w najbliŜszych dniach teren zostanie uprzątnięty.  
Pan Jacek Krzepkowski zapytał, czy został opracowany bilans strat  
w poszczególnych gminach. 
Pan Jan Maćkowiak wyjaśnił, Ŝe linie przewoŜące duŜo pasaŜerów na pewno 
są rentowne jednakŜe są kursy mniej opłacalne ale transport zapewniony jest we 
wszystkie dni tygodnia. Dane liczbowe zostaną przekazane na spotkaniu  
z władzami gminy. 
Pani Aleksandra Milanowska ma nadzieję, Ŝe w dotacji przekazywanej dla 
MKS łącznie z dowozem dzieci będzie szansa utrzymania usług na 
dotychczasowym poziomie. Radna prosiła o uruchomienie kursów 
zabezpieczających dojazd mieszkańcom do kościoła albo przesunięcie 
dotychczasowych kursów. Ponadto radna przeprosiła za być moŜe nie fortunne 



 8

uŜycie w piśmie zwrotu „sponsoring” choć pismo redagowali mieszkańcy więc 
naleŜy im to wybaczyć.  
Pani Halina Fidor nawiązała do zaśmieconych przystanków i prosiła  
o włączenie się MKS w ich porządkowanie. Apelowała równieŜ do Wójta  
o zmobilizowanie osób odrabiających kary o posprzątanie przystanków  
a w szczególności w kierunku OdrowąŜka. 
Pani Ewa Łukomska uznała zaproponowaną kwotę dotacji 294tys.zł za 
ogromnie wysoką i radna będzie przeciwko przyznaniu tak duŜych pieniędzy. 
Natomiast widzi rozsądne ułoŜenie rozkładu jazdy bo w godzinach rannych jadą 
trzy autobusy jeden za drugim i to po kilka osób. 
Pani Anna LeŜańska uwaŜa, Ŝe konieczne będzie spotkanie z MKS celem 
wypracowania wspólnego stanowiska. 
Wójt  stwierdził, Ŝe pierwszy rozkład jazdy był faktycznie trochę niefortunnie 
ułoŜony. Drugi rozkład jazdy był uzgadniany z gminą i księdzem proboszczem. 
Bardzo trudno było ustalić taki rozkład by mieszkańcy mogli dojechać do 
kościoła w BliŜynie nie tylko od strony Brześcia ale równieŜ DroŜdŜowa, 
Gostkowa czy Ubyszowa jak równieŜ do kościoła w OdrowąŜku. Ustalając 
rozkład jazdy brano równieŜ pod uwagę dojazd z Kucębowa do pracy  
w SkarŜysku. Wypracowany rozkład jazdy był najbardziej optymalnym 
rozwiązaniem. Odnosząc się do kwoty dotacji dla MKS Wójt stoi na stanowisku 
aby dopłata wynosiła w granicach 100tys.zł. Najlepiej by było aby w ramach tej 
kwoty zostało zapewnione funkcjonowanie autobusów na dotychczasowym 
poziomie w szczególności w dni wolne od pracy natomiast moŜna dyskutować 
nad pewnymi zmianami w rozkładzie jazdy w dni robocze. W zakresie 
postępowania z eternitem gmina przygotowuje się do opracowania 
inwentaryzacji, której wykonanie umoŜliwi staranie się o środki na 
dofinansowanie utylizacji tego rodzaju odpadów.Na dzień dzisiejszy gmina nie 
dopłaca do kosztów utylizacji a jedynie jest w posiadaniu wykazu firm, które 
mają zgodę na odbiór i utylizację odpadów niebezpiecznych. Mieszkańcy mogą 
jedynie z firmami negocjować ceny tego rodzaju usług. Biorąc pod uwagę 
remonty na drogach powiatowych, o których mówiła radna Karpińska Wójt nie 
dysponuje wiedzą na ten temat. Jedynie odnośnie budowy mostu w Henrykowie 
w dniu dzisiejszym do Urzędu Gminy Powiat nadesłał fax o wytypowanie jednej 
osoby do Komisji Przetargowej więc naleŜy domniemywać Ŝe wszystko jest na 
dobrej drodze. W ramach Programu Rządowego Wicepremiera Schetyny przez 3 
lata mają być dofinansowywane drogi powiatowe i gminne. Wnioski będą 
składane do Wojewody. Mają być powołane Zespoły z przedstawicieli gmin i 
powiatu w celu opracowania zasad naboru wniosków. Z wstępnych informacji 
wynika, Ŝe mają być dofinansowywane drogi o waŜnym charakterze , które 
dochodzą do dróg krajowych. Do takiego dofinansowania mogą być zgłoszone 
trzy drogi: Sorbin-OdrowąŜek, Ubyszów i Płaczków-Rędocin. Zarówno Powiat 
jak i Gmina mogą złoŜyć maksymalnie dwie drogi w jednym konkursie. Gmina 
ma gotową dokumentację na drogę w Zagórzu ale szanse są niewielkie bo droga 
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nie dochodzi do drogi krajowej. Odnośnie programu ORLIK 2012 Wójt jest 
omówiony w dniu jutrzejszym z Panem Kowalczykiem – Dyrektorem 
Departamentu Sportu i Kultury Fizycznej w Kielcach odnośnie złoŜenia 
zapotrzebowania gminy do tego programu. Są to standardowe projekty boisk. 
Inwestycje te dofinansowuje w równych częściach po jednej trzeciej gmina, 
marszałek województwa oraz totalizator sportowy. Z tego programu planuje się 
wykonać boisko przy Zespole Szkół w BliŜynie łącznie z zapleczem socjalnym. 
Wójt dodał, Ŝe takich boisk nie da się zrealizować we wszystkich sołectwach. 
Trwały równieŜ rozmowy z Nadleśnictwem na temat zamiany gruntów po byłej 
składnicy drewna w BliŜynie. JednakŜe do takiej transakcji moŜe dojść  
w przypadku gruntów zbliŜonych do siebie wartościowo z czym pojawił się 
problem. Dlatego Nadleśnictwo obiecało wystąpić do Ministerstwa Skarbu  
o wyraŜenie zgody na sprzedaŜ tych gruntów gminie. Na ogół wnioski takie są 
załatwiane pozytywnie jeŜeli tereny są przeznaczane na cele publiczne. W planie 
zagospodarowania przestrzennego naleŜałoby zastrzec te grunty pod działalność 
rekreacyjno-sportową i Urząd dalej będzie pilotował ten temat. W II etapie 
programu planuje się zastąpić boiska betonowe sztucznymi nawierzchniami. 
Wójt podziękował Panu Bąkowi za zaangaŜowanie w zorganizowanie  
i poprowadzenie grupy młodzieŜy na zawodach wojewódzkich i obiecał 
zaplanować środki przy GOK na działalność sportową. W zakresie udzielania 
pomocy finansowej na ratowanie zabytków Wójt stwierdził, Ŝe gmina nie 
odŜegnuje się od tej pomocy ale wspierając tą działalność musi opracować 
program ochrony zabytków. Bez takiego programu mogą zostać 
zakwestionowane wydatki na te cele dlatego na początku przyszłego roku 
program musi zostać uchwalony. Biorąc pod uwagę utrzymanie czystości  
i porządku na przystankach to na pewno te sprawy nie leŜą w gestii MKS. Do tej 
pory gmina czynności te wykonywała poprzez osoby odrabiające kary na cele 
społeczne. W przyszłym roku w budŜecie gminy zostaną zaplanowane środki na 
sprzątanie przystanków i będą to czynić firmy którym te prace zostaną zlecone. 
W miesiącu czerwcu przyszłego roku Wójt planuje zorganizowanie referendum 
gminnego w sprawie przejęcia obowiązku odbioru śmieci od mieszkańców. Od 
nowego roku wzrasta opłata marszałkowska a więc wzrosną zapewne opłaty za 
wywóz nieczystości dlatego wprowadzając rozsądne opłaty od osoby mogą one 
okazać się niŜsze od dotychczas uiszczanych przez mieszkańców. Wójt chciałby 
aby referendum się udało bo jego intencją jest to, aby gmina była czysta. W tym 
celu będą spotkania z mieszkańcami na wsiach,  z młodzieŜą i rodzicami  
w szkołach. 
Pani Aleksandra Milanowska zapytała o dwie drogi w Brześciu, które 
dochodzą do drogi krajowej tj. droga Nr 406 i 197, czy zatem moŜna je 
zrealizować w ramach programu rządowego. 
Wójt  wyjaśnił, Ŝe są to drogi warte rozwaŜenia, jednakŜe przeszkodą mogą być 
parametry dróg. Spełniają je droga Wołów-Cyganów i Zagórze ale w ich 
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przypadku trudno będzie udowodnić Ŝe są one waŜne pod względem 
komunikacyjnym. 
Pani ElŜbieta Karpinska prosiła o rozwaŜenie budowy drogi strategicznej  
w BliŜynie od ul.Piaskowej – dojazd do Starego Gostkowa. 
Wójt wyjaśnił, Ŝe jest to pętla. MoŜna próbować ale nie gwarantuje jakie będą 
efekty. 
Ad. 6 
Informację o stanie sanitarno-higienicznym gminy przedstawili: Pani Anna 
Chrzanowska – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w SkarŜysku-Kam. 
oraz Pan Mariusz Walachnia – Wójt Gminy /informacje w załączeniu/. 
Stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Pan Tomasz Pela – Przewodniczący Komisji. 
W wyniku analizy informacji o stanie sanitarno-higienicznym gminy Komisja 
zauwaŜa, Ŝe nadal niepokojącym zjawiskiem jest zaśmiecenie gminy i wnosi  
o zastosowanie bardziej skutecznych działań by wyeliminować 
nieprawidłowości. Ta sama sytuacja dotyczy wywozu nieczystości ciekłych. 
Świadczy o tym fakt, Ŝe ilość szamb na terenie gminy jest znacznie większa niŜ 
ilość zawartych umów na wywóz nieczystości. Dlatego działania winny iść 
równieŜ w kierunku zwiększenia ilości zawieranych umów. 
Komisja wnosi aby przystanki zostały porządkowane przez osoby które mają do 
odrobienia kary w gminie. 
Ogólnie stan sanitarno-higieniczny w gminie Komisja ocenia jako dobry. 
W związku z brakiem chętnych do dyskusji radni jednogłośnie /15 głosów za/ 
przyjęli informację o stanie sanitarno-higienicznym gminy. 
Ad. 7 
Informację o działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za miniony okres 2008 roku przedstawiła Pani Zofia Nowak – 
Przewodnicząca Komisji /informacja w załączeniu/. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
przedstawiła Pani Halina Fidor – Przewodnicząca Komisji. Analizy informacji 
z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 
miniony okres 2008 roku Komisja dokonała przy udziale Pani Zofii Nowak – 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w BliŜynie. Komisja 
pozytywnie oceniła pracę Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 
Dyskusja 
Pan Mieczysław Bąk stwierdził, Ŝe w poprzednich latach organizowany był 
konkurs literacki związany z profilaktyką alkoholową a obecnie zaniechano 
temu. Radny zapytał, czy planuje się powrót do tego typu konkursów. 
Pani Zofia Nowak wyjaśniła, Ŝe środki w głównej mierze wydatkowano na 
zadania profilaktyczne w ramach otwartego konkursu ofert. Skupiono się na 
organizowaniu róŜnego rodzaju zajęć dla dzieci i młodzieŜy.  
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Pan Mieczysław Bąk uwaŜa, Ŝe forma konkursów literackich powinna pozostać 
i środki poprzez nagrody na pewno trafiłyby we właściwe ręce. 
Pani Zofia Nowak obiecała powrócić do tej formy działalności. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ przyjęli informację o działalności Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za miniony okres 2008 
roku. 
Ad. 8 
Informacje o złoŜonych oświadczeniach majątkowych przedstawili: 
1.Anna LeŜańska – Przewodnicząca Rady /informacja w załączeniu/. 
Ponadto Przewodnicząca Rady odczytała informację od Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w SkarŜysku-Kam. oraz od Wojewody Świętokrzyskiego. 
2. Mariusz Walachnia – Wójt Gminy /informacja w załączeniu/. 
Ad. 9 a/  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem zatwierdzenia projektu systemowego pn. 
„Młodzi przyszłością rodziny – wsparcie  osób zagroŜonych wykluczeniem 
społecznym w Gminie BliŜyn w latach 2008-2013” odczytała Pani Barbara 
Stachera – Sekretarz Gminy. 
Pan Rafał Graczkowski omówił cele projektu, którym jest integracja 
młodzieŜy pochodzącej ze środowisk zagroŜonych wykluczeniem społecznym 
poprzez zwiększenie motywacji do działania i zaufania we własne siły osób 
wspartych w projekcie, nabycie nowych kompetencji i umiejętności 
zawodowych, podnoszenie kwalifikacji oraz rozwój form aktywnej integracji  
w gminie BliŜyn. W projektach systemowych mogą uczestniczyć tylko ośrodki 
pomocy społecznej. Projekt w roku 2008 skierowany jest do 10 beneficjentów  
w wieku 15-25 lat. Dofinansowanie na 1 osobę będzie sięgać do 5 tys.zł. 
Niewielka liczba osób objętych programem wynika z tego, Ŝe postawiono na 
jakość aby osobom zagroŜonym wykluczeniem społecznym podwyŜszyć status 
społeczny i zawodowy poprzez przygotowanie ich do wejścia lub powrotu na 
rynek pracy. 
Pani Anna LeŜańska poinformowała, Ŝe wszystkie komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Dyskusja 
Pan Mieczysław Bąk zapytał, czy w ramach omawianego projektu 
systemowego zostaną wykorzystane środki do końca roku bo pozostały tylko  
2 miesiące. Zapytał równieŜ czy w kwocie 5 tys. zł którą przewiduje się na 
jednego beneficjenta mieszczą się tylko koszty usług, szkoleń, prezentacji czy 
teŜ zakupy typu komputer, kasa fiskalna itp. jak to ma miejsce w przypadku 
projektów realizowanych przez Powiatowe Urzędy Pracy polegające na 
utworzeniu nowych miejsc pracy i przydzielaniu środków na zakup sprzętu. 
Zapytał równieŜ czy mogą być sfinansowane koszty nauki, ufundowane 
stypendia czy tylko typowe koszty szkoleń czyli przystosowanie osób do 
poruszania się na rynku pracy. Biorąc pod uwagę cel projektu jakim jest 
usamodzielnienie się radny nawiązał do przeprowadzonego ostatnio reportaŜu 
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radiowego w jego miejscowości  i ma nadzieję Ŝe ta rodzina znajdzie się na 
wykazie do skorzystania z tej pomocy. 
Pan Rafał Graczkowski wyjaśnił, Ŝe projekty systemowe mogły być 
realizowane od początku roku. We wrześniu dopiero projekty zostały 
zatwierdzone do realizacji. Ośrodki pomocy społecznej ze swoich środków 
mogły pewne wydatki poczynić wcześniej. Od 15 sierpnia trwała rekrutacja, 
odbywały się spotkania z beneficjentami i zostały zawarte umowy. Wszystkie 
osoby uczęszczają juŜ na kursy. W ramach środków które wydatkuje się na 
osobę pokrywane są koszty kursu /około 2.600zł kształtuje się cena kursu 
kosmetyczki/, płacone są dodatki motywacyjne 4 zł za godzinę, pokrywane 
koszty wyŜywienia, dojazdu czy zakupu pomocy dydaktycznych. Rezultatem 
miękkim tego projektu ma stać się usamodzielnienie osoby, która nie będzie 
biorcą zasiłków pomocy społecznej. MoŜe pojawić się zarzut, Ŝe działania te 
częściowo pokrywają się z działaniami urzędu pracy ale najwaŜniejsze jest 
osiągnięcie celu. Osoby uczęszczające na kursy są zadowolone i na pewno 
pieniądze nie zostaną zmarnowane. W ramach projektu od 10 do 15% kwoty 
moŜna przeznaczyć na zakup sprzętu typu biurko, komputer, który pozostanie na 
wyposaŜeniu ośrodka pomocy społecznej. 
PowyŜszą wypowiedź uzupełniła Pani Zofia Nowak informując Ŝe wśród 
uczestników kursu jest 6 kobiet i 4 męŜczyzn. Wszystkie osoby kontynuują 
kursy, Ŝadna z nich nie zrezygnowała. Wśród 6 kobiet 5 uczęszcza na kurs 
kosmetyczki i jedna na sprzedawcy natomiast wśród męŜczyzn dwóch na 
obsługę wózków widłowych i dwóch na nowoczesne technologie 
wykończeniowe w budownictwie. Wszystkie 10 osób uczęszcza równieŜ na kurs 
prawa jazdy. 
Pan Ryszard Olejarz zapytał, czy dla 10 beneficjentów korzystających  
z programu potrzebne jest zatrudnienie aŜ dwóch pracowników socjalnych. 
Pani Zofia Nowak wyjaśniła, Ŝe jeden pracownik socjalny przysługuje na 2000 
osób. Ze względu na brak zatrudnienia pracowników według przysługującego 
wskaźnika program daje moŜliwość dopełnienia etatowego. Pracownicy ci nie 
tylko zajmują się realizacją projektu ale równieŜ załatwiają inne prace  
w ośrodku pomocy społecznej. Według liczby mieszkańców przysługiwał jeden 
pracownik socjalny a w ramach projektu moŜna było zatrudnić dwóch. Do 
końca 2010 roku gmina musi zdecydować o zatrudnieniu jednego pracownika 
socjalnego. 
Pan Rafał Graczkowski wyjaśnił, Ŝe pieniędzy zaplanowanych na zatrudnienie 
pracowników nie moŜna przeznaczyć na inne cele. A jeŜeli gmina korzystałaby 
z programu nadal to do 2013 roku nic nie dokłada do zatrudnienia tych osób. 
Wiele gmin wycofało się z tych projektów, gmina BliŜyn nie i dalej w grudniu 
zostanie złoŜony wniosek na kolejny rok. MoŜna pomóc wielu osobom przy 
niewielkim wkładzie własnym środków. 
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Pan Mieczysław Bąk uwaŜa, Ŝe naleŜy  z takich środków korzystać i szkoda Ŝe 
tylko programem objęto 10 osób. Zatrudnienie pracowników teŜ przyniesie 
efekty w postaci pozyskanych środków zewnętrznych i ich wykorzystaniu. 
Radni jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XIX/120/2008  
w sprawie zatwierdzenia projektu systemowego pn. „Młodzi przyszłością 
rodziny – wsparcie  osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym w Gminie 
BliŜyn w latach 2008-2013”. 
b/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia Lokalnego 
Programu Rewitalizacji dla miejscowości BliŜyn na lata 2007-2015 odczytała 
Pani Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 
Wójt Gminy pismem z dnia 21 października 2008r. zaproponował zatwierdzenie 
programu w brzmieniu nowego załącznika obejmującego zgłaszane wnioski  
w trakcie prac nad programem  jak równieŜ zmiany wynikające z uwarunkowań 
prawnych, który radni otrzymali w dniu sesji. 
Na wniosek radnego Jerzego Ramsa radni jednogłośnie /15 głosów za/ odstąpili 
od odczytania treści programu będącego załącznikiem do uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Pan Rafał Graczkowski przybliŜył radnym cele programu, jego załoŜenia, 
planowane działania i róŜnice pomiędzy programem dostarczonym wcześniej  
i na dzisiejszej sesji. Rewitalizacja to działanie skupione na oŜywieniu 
zdegradowanych obszarów gmin, którego celem jest znalezienie dla nich 
nowego zastosowania i doprowadzenie do stanu, w którym obszary zmieniają 
swoja funkcję. Kompleksowość zaplanowanych w Lokalnym Programie 
Rewitalizacji przedsięwzięć ma na celu rozwój BliŜyna, wzrost  
konkurencyjności tego obszaru oraz poprawę warunków Ŝycia mieszkańców. 
Lokalny Program Rewitalizacji dla miejscowości BliŜyn został przygotowany na 
lata 2007-2015, a jego realizacja została podzielona na trzy etapy.  
W pierwszym /lata 2007-2010/ realizowane będą prace związane z remontem 
elewacji budynku i zagospodarowaniem terenu wokół SP ZOZ w BliŜynie, 
budową dojścia i dojazdu oraz oświetlenia do Gminnego Ośrodka Kultury  
i osiedla mieszkaniowego, wykonaniem remontu elewacji i zmianą konstrukcji 
dachu budynku oraz zagospodarowaniem terenu wokół OSP, budową dwóch 
placów zabaw.  
Drugi etap /lata 2011-2012/ obejmował będzie budowę kompleksu boisk 
sportowych obok szkoły, zagospodarowanie terenu parku podworskiego  
w pobliŜu GOK i osiedla mieszkaniowego, jak równieŜ budowę parkingu przy 
kościele św.Ludwika wraz z zagospodarowaniem zieleni i budową oświetlenia. 
Trzeci etap planowany w latach 2014-2015 uwzględnia urządzenie terenów 
zielonych , budowę i remont oświetlenia, remont nawierzchni chodników i dróg 
w centrum, remont budynku starej plebani przy kościele św. Ludwika w celu 
przeznaczenia budynku na bibliotekę gminną oraz izbę regionalną, 
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zagospodarowanie terenów podworskich będących obecnie własnością 
prywatną, zagospodarowanie terenu przy budynkach Zespołu Szkół w BliŜynie. 
Program przedłoŜony wcześniej radnym od złoŜonego na dzisiejszej sesji tak 
naprawdę róŜni się tylko systemem wdraŜania programu, jego monitorowania, 
oceny i komunikacji społecznej, które zostały nieco rozbudowane w stosunku do 
pierwotnego dokumentu. JeŜeli zajdzie potrzeba Pan Rafał Graczkowski 
zaoferował ponowny przyjazd na sesję w celu omówienia ewentualnych uwag 
do projektu otrzymanego przez radnych w dniu dzisiejszym.  
Dyskusja 
Pani Aleksandra Milanowska zapytała co z planami odnowy wsi, które dla 
kilku miejscowości Rada przyjęła. Jak będzie przebiegać ich realizacja skoro 
ustalane były centra wsi a obecnie mówi się tylko o centrum gminy. Ponadto 
radna zapytała, czy z miejscowym proboszczem była uzgadniana lokalizacja 
parkingu i zorganizowanie biblioteki gminnej jak równieŜ czy gminę będzie stać 
na realizację tak wielu zadań. 
Wyjaśnień na powyŜsze udzieliła Pani Anna Miernik  stwierdzając, Ŝe mamy 
do czynienia z dwoma odrębnymi programami operacyjnymi. Pierwszy to 
Program Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach którego realizowane będą 
programy odnowi wsi. Program ten do tej pory na lata 2007-2013 nie został 
jeszcze uruchomiony i nie było do niego Ŝadnego naboru wniosków. W ramach 
tego programu w BliŜynie zaplanowano budowę parkingu obok budynku 
nadleśnictwa wraz ze skwerem i oczkiem wodnym, remont przystanku 
autobusowego. Program ten funkcjonował w latach 2004-2006 w ramach 
którego wykonano pomnik i zmieniono dach na budynku GOK. Drugim 
programem jest Regionalny Program Operacyjny  na lata 2007-2015, który 
mówi o rewitalizacji centrów małych miast i gmin. Dotyczy on wyłącznie 
siedzib gminy dlatego został przygotowany program rewitalizacji dla 
miejscowości BliŜyn. Na dzień dzisiejszy gmina nie jest w posiadaniu 
opracowanych projektów dotyczących planów odnowy wsi oprócz BliŜyna. 
Projekty planuje się wykonać w roku przyszłym dla sołectw posiadających 
uchwalone plany odnowy wsi. 
Uzupełniając powyŜszą wypowiedź Wójt stwierdził, Ŝe z Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich jak równieŜ z Programu Leader od 8 do 10 projektów 
opracowanych w ramach programu odnowy wsi moŜe uzyskać dofinansowanie. 
Gotowy projekt posiada tylko BliŜyn, dla reszty sołectw zostaną załoŜone środki 
w budŜecie na rok przyszły. W ramach tych programów mogą być wykonane 
miejsca na ogniska, altany itp. Odnosząc się do programu rewitalizacji 
miejscowości BliŜyn to I i II etap mógłby juŜ być realizowany natomiast III etap 
pozostaje pod znakiem zapytania. Biorąc pod uwagę budowę parkingu przy 
kościele w BliŜynie jest uzgodnione, Ŝe organistówka zostanie rozebrana a grunt 
zostanie oddany gminie w wieczyste uŜytkowanie po wyraŜeniu zgody przez 
biskupa. Zaplanowany w trzecim etapie remont starej plebanii jest sprawą 
trudniejszą, jeŜeli nie dojdzie do skutku to zawsze program moŜna zmienić. 
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Istnieje równieŜ duŜa szansa uzyskania dofinansowania na remont SP ZOZ  
w kwocie 250tys.zł. W związku z powstałym błędnym zapisem na stronie 28  
w dziale „Oświata i wychowanie” polegającym na umieszczeniu w składzie 
Zespołu Szkół równieŜ Liceum Ogólnokształcącego Wójt wniósł o wykreślenie 
Liceum Ogólnokształcącego powtarzającego się w zapisach dwukrotnie. 
Pani ElŜbieta Karpińska uznała realizację tak wielu zadań za graniczącą  
z cudem niemniej jednak Ŝyczy powodzenia w osiągnięciu celu. 
Pani Anna LeŜańska namawiała sołectwa do opracowywania planów odnowy 
wsi. W gminie tylko zostały uchwalone 4 takie plany a ze środków 
zewnętrznych będzie mogło skorzystać więcej sołectw. JednakŜe nie moŜe się to 
odbyć bez uchwalenia planów odnowy. Dlatego zachęcała do udziału  
w jutrzejszym szkoleniu w Zameczku, które będzie tym sprawom poświęcone. 
Za zatwierdzeniem „Lokalnego Programu Rewitalizacji miejscowości BliŜyn na 
lata 2007-2015”  w brzmieniu nowego załącznika, który otrzymali radni na 
dzisiejszej sesji z jednoczesnym wykreśleniem dwukrotnie uŜytego zapisu 
„Liceum Ogólnokształcące” opowiedzieli się radni jednogłośnie /15 głosów za/. 
Radni równieŜ jednogłośnie /15 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XIX/121/2008 
w sprawie zatwierdzenia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla 
miejscowości BliŜyn na lata 2007-2015 wraz z nowym załącznikiem. 
Z przyczyn usprawiedliwionych obrady sesji opuścił radny Sylwester Janus. 
c/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia zasad zbycia, 
wydzierŜawienia, wynajęcia lub uŜyczenia aktywów trwałych Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w BliŜynie odczytała Pani Barbara 
Stachera – Sekretarz Gminy. Odczytała równieŜ pismo Wójta Gminy z dnia 
21 października 2008r.w części  wnoszącej poprawki do projektu uchwały. 
Stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
i Gospodarki Gminy przedstawiła Pani Ewa Łukomska – Przewodnicząca  
Komisji. Na posiedzeniu Komisji Pan Mieczysław Bąk poruszył sprawę zbycia, 
wydzierŜawienia bądź wynajęcia aktywów trwałych, którą jest równieŜ 
nieruchomość. Radny wyraził obawy co do właściwego gospodarowania 
mieniem gminnym w przypadku np. prywatyzacji bądź innej formy 
przekształcenia ZOZ dlatego uwaŜa za właściwe zawarcie zapisów  
o informowaniu Rady o takich działaniach. 
Pani Sekretarz wyjaśniła, Ŝe organ który utworzył ZOZ czyli Rada Gminy ma 
obowiązek ustalenia zasad gospodarowania powierzonym mieniem natomiast 
Wójt  według tych zasad mieniem gospodaruje. Proces prywatyzacji, o którym 
mowa w mediach dotyczy szpitali a nie ośrodków zdrowia. Zgodnie z ustawą  
o samorządzie gminnym to Rada Gminy decyduje o likwidacji, reorganizacji 
czy przekształceniu jednostek podległych dlatego nie ma potrzeby informowania 
Rady o działaniach, które naleŜą i tak do kompetencji Rady. Omawiany projekt 
uchwały powinien funkcjonować od momentu utworzenia SP ZOZ dlatego 
prawnie naleŜy jak najszybciej uregulować te kwestie. 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały /5 głosów za/. Wnosi 
jedynie o sprostowanie numeracji paragrafów /po § 10 następnym paragrafem 
jest § 13/. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
Pani Aleksandra Milanowska zapytała czy zasady zbycia, wydzierŜawienia, 
wynajmu czy uŜyczenia aktywów trwałych zostały opracowane dla innych 
jednostek organizacyjnych gminy takich jak GOPS, GOK, szkoły czy straŜe. 
Czy te jednostki będą obowiązywać takie same zasady jak ustalane obecnie dla 
ośrodka zdrowia. 
Pani Barbara Stachera wyjaśniła, Ŝe ustalane obecnie zasady dotyczą tylko 
ośrodka zdrowia. Rada wcześniej zajmowała się sprawami o które pyta radna 
Milanowska i gmina ma opracowane takie zasady. 
Za zmianą numeracji paragrafów od 13 do 16 na od 11do 14 radni opowiedzieli 
się jednogłośnie /14 głosów za/. 
Za nadaniem nowego brzmienia § 14 o następującej treści: „Uchwała wchodzi  
w Ŝycie z dniem podjęcia.” radni opowiedzieli się jednogłośnie /14 głosów za/. 
RównieŜ jednogłośnie /14 głosów za/ radni podjęli Uchwałę Nr XIX/122/2008 
w sprawie określenia zasad zbycia, wydzierŜawienia, wynajęcia lub 
uŜyczenia aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Bli Ŝynie wraz z przyjętymi powyŜej poprawkami. 
d/  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia zasad zakupu lub 
przyjęcia darowizny aparatury i sprzętu medycznego oraz ich przeznaczenia  
i standardu odczytała Pani Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. Przedstawiła 
równieŜ poprawkę do projektu uchwały wniesioną przez Wójta polegającą na 
nadaniu nowego brzmienia § 10 o treści: „Uchwała wchodzi w Ŝycie z dniem 
podjęcia”. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
Za nadaniem nowego brzmienia § 10 o następującej treści: „Uchwała wchodzi  
w Ŝycie z dniem podjęcia.” opowiedzieli się wszyscy radni /14 głosów za/. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XIX/123/2008  
w sprawie określenia zasad zakupu lub przyjęcia darowizny aparatury  
i sprzętu medycznego oraz ich przeznaczenia i standardu wraz z przyjętą 
poprawką. 
e/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej 
wniosku Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Radomiu o uznanie 
lasów za ochronne odczytała Pani Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
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Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XIX/124/2008  
w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej wniosku Regionalnej Dyrekcji 
Lasów Państwowych w Radomiu o uznanie lasów za ochronne. 
f/  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zbycia nieruchomości  
w drodze bezprzetargowej odczytała Pani Barbara Stachera – Sekretarz 
Gminy. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XIX/125/2008  
w sprawie zbycia nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 
g/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian  
w budŜecie gminy na rok 2008 odczytała Pani Alina Ołownia – Skarbnik 
Gminy. Odczytała równieŜ pismo z dnia 20 października 2008r. wnoszące 
autopoprawki do projektu uchwały. W trakcie odczytywania uzasadnienia do 
projektu uchwały Pani Skarbnik poprosiła o sprostowanie nazewnictwa działu 
750:powinno być „Administracja publiczna” a nie „Administracja państwowa”. 
Stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
i Gospodarki Gminy przedstawiła Pani Ewa Łukomska – Przewodnicząca 
Komisji. Projekt uchwały na posiedzeniu Komisji omówiła Pani Alina Ołownia 
– Skarbnik Gminy. Poinformowała równieŜ o tym, Ŝe być moŜe na najbliŜszej 
sesji zajdzie potrzeba wprowadzenia dotacji celowej na realizację przez GOPS 
projektu pn. „Młodzi przyszłością rodziny – wsparcie osób zagroŜonych 
wykluczeniem społecznym w Gminie BliŜyn w latach 2008-2013”.  
Pan Mieczysław Bąk nawiązał do zmian w budŜecie w kwestii zmniejszenia 
środków dotacji na usuwanie skutków klęsk Ŝywiołowych o kwotę 9.678zł 
przeznaczonej na odbudowę drogi w Górkach. Radny uwaŜa, Ŝe przyznana 
kwota w wysokości 100.000zł powinna zostać w całości wykorzystana na to 
zadanie. Środki pozostałe moŜna zagospodarować na wzmocnienie podkładu 
drogowego na terenie gliniastym przy przepuście bądź na wykonanie zatoczki 
umoŜliwiającej mijanie się pojazdów ze względu na wąską drogę. Radny zgłosił 
wniosek o wykorzystanie kwoty dotacji w całości i analizę przedstawionych 
przez niego propozycji celem uwzględnienia i przygotowania ewentualnych 
autopoprawek. Wniosek ten Komisja przyjęła jednogłośnie /5 głosów za/. 
RównieŜ  pozytywnie Komisja zaopiniowała projekt uchwały – 5 głosów za. 
Dyskusja 
Pan Mieczysław Bąk poprosił o zajęcie stanowiska wobec wniosku przyjętego 
przez Komisję BudŜetową. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe przetarg na odbudowę drogi popowodziowej 
Górki-Barwinek odbył się w miesiącu sierpniu b.r. W dniu 3 września została 
zawarta umowa na wykonanie tego zadania. Do 10 września naleŜało złoŜyć 
wniosek do Biura Usuwania Skutków Powodzi w Krakowie o przyznanie 
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dotacji. Wniosek był przygotowany według dokumentacji projektowej  
w oparciu o dane do przetargu. Na podstawie złoŜonego wniosku zawarto 
umowę na dotację. W wyniku przetargu zadanie to wykonano za niŜszą kwotę 
niŜ wartość kosztorysowa. Na obecnym etapie nie jest moŜliwa jakakolwiek 
zmiana. Zakres robót określony we wniosku o dofinansowanie musi być zgodny 
z protokołem popowodziowym spisanym po powodzi w 2002r. Nie podjęcie 
dotacji w całości nie skutkuje tym, Ŝe w przyszłości nie moŜna będzie korzystać 
ze środków popowodziowych. Taka sytuacja miała miejsce w przypadku dotacji 
na drogę w Kucębowie Borku i gmina nadal otrzymywała dotacje. Pani Miernik 
dodała, Ŝe gmina otrzymała 15tys.zł na wykonanie dróg dojazdowych do pól. 
Wójt  uzupełnił, Ŝe uczestniczył w kontroli dokonanej w miesiącu sierpniu przez 
pracowników Biura Usuwania Skutków Powodzi w zakresie wykonania drogi  
w Bugaju. Przyjechało wtedy 5 osób i dwukrotnie mierzono odcinek wzdłuŜ 
drogi i ponadto co 15m mierzono drogę wszerz, badając czy zgadzają się 
parametry drogi. Zdaniem Wójta zmiana zakresu robót jest zbyt ryzykowna na 
tym etapie bo moŜe skutkować oddaniem środków w całości. 
Pani Anna LeŜańska uwaŜa, Ŝe szkoda jest niewykorzystanej  kwoty 9tys. zł 
ale zwrot środków 92tys.zl wydatkowanych na to zadanie byłby jeszcze bardziej 
bolesny.  
Pan Mieczysław Bąk przypomniał, Ŝe w roku ubiegłym gmina otrzymała 
150tys. zł środków popowodziowych w dwóch transzach. W roku bieŜącym 
były trudności z uzyskaniem takich środków poniewaŜ wiązało się to  
z przesunięciem naszego zadania z 32 miejsca na czołowe. Intencją 
pozyskiwanych pieniędzy jest ich wykorzystanie w całości. Trudno będzie uŜyć 
argumentu w przyszłości jeŜeli część tych środków się nie wykorzystuje. Rok 
przyszły będzie ostatnim rokiem w którym moŜna będzie się ubiegać o środki po 
powodzi w roku 2002. JednakŜe radny nie będzie się upierał o wykorzystaniu 
kwoty dotacji w całości jeŜeli gmina miałaby z tego tytułu problemy. 
Wójt wyjaśnił, Ŝe będąc na podpisaniu promes pieniądze są przyznawane nie 
kwotowo lecz na konkretne zadanie z określonym zakresem robót. W przypadku 
powstania oszczędności pieniądze naleŜy zwrócić i są one wykorzystywane na 
inne cele. Wójt dodał, Ŝe najprawdopodobniej są to ostatnie dotacje po powodzi 
w 2002r. 
Pani Aleksandra Milanowska nawiązała do budowy drogi Nr 197 w Brześciu, 
która uległa zniszczeniu w wyniku powodzi w 2002r. i do tej pory nie została 
wykonana. Mówi się o ostatnich dotacjach a niestety tej drogi nie wykonano  
i nie moŜna jej tak zostawić. Dlatego radna będzie starać się o środki i prosiła by 
Wójt i pracownicy nie obraŜali się jeŜeli będzie interweniować w odpowiednich 
instytucjach o przyznanie środków na tę drogę. 
Wójt  wyjaśnił, Ŝe drogi Nr 197 nie da się wykonać ze środków 
popowodziowych poniewaŜ największa kwota dotacji kształtowała się  
w granicach 150tys.zł a wartość zadania według kosztorysu wynosi około 
800tys.zł. Wójt jedynie widzi moŜliwość wykonania tej drogi w ramach 
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programu rządowego obiecanego przez Wicepremiera Grzegorza Schetynę. 
Środki popowodziowe gmina juŜ wykorzystała w 99,5% takŜe nie ma juŜ 
moŜliwości pozyskania pieniędzy. 
Pan Mieczysław Bąk uwaŜa, Ŝe postara się jeszcze ubiegać o środki 
popowodziowe, jeŜeli na liście dróg popowodziowych zgłaszanych do 
Wojewody Świętokrzyskiego będzie droga w Górkach. 
Pani Anna Miernik  dodała, Ŝe moŜna się starać tylko o te drogi, które są ujęte 
w protokole popowodziowym z 2002r. Muszą to być drogi gminne a nie 
wewnętrzne. Gmina trzy lata temu otrzymała pismo o braku moŜliwości 
otrzymania środków na drogi po powodzi 2002r. JednakŜe mimo to wysyłano 
priorytety dróg na które gmina chciałaby uzyskać dofinansowanie a które były 
zniszczone przez powódź w 2002r. Środki te gmina otrzymuje do dziś. 
Przed przystąpieniem do głosowania autopoprawek wniesionych przez Wójta 
Gminy Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprostowanie błędnego 
nazewnictwa działu 750, które wystąpiło w uzasadnieniu do projektu uchwały. 
Za poprawieniem błędnego nazewnictwa działu 750 z „Administracji 
państwowej” na „Administrację publiczną” w uzasadnieniu do uchwały 
opowiedzieli się wszyscy radni /14 głosów za/. 
Następnie Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania autopoprawek do 
projektu uchwały wniesionych przez Wójta Gminy: 
1) w załączniku Nr 1 - dochody budŜetu gminy na 2008 rok wprowadza się  

dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdział 85395 
– Pozostała działalność, § 2008 - Dotacje rozwojowe oraz środki na 
finansowanie Wspólnej Polityki Rolnej z kwotą 109.290zł po stronie 
zwiększeń – radni jednogłośnie przyjęli tą zmianę /14 głosów za/, 

2) w załączniku Nr 2 – wydatki budŜetu gminy na 2008 rok: 
- wprowadza się dział 852 – Pomoc społeczna, rozdział 85219 – Ośrodki 
pomocy społecznej, § 3110 – Świadczenia społeczne z kwotą 13.000zł po 
stronie zmniejszeń - za przyjęciem tej zmiany opowiedzieli się radni 
jednogłośnie /14 głosów za/, 
3/ w załączniku Nr 2 – wydatki budŜetu gminy na 2008 rok: 
- wprowadza się dział 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, 
rozdział 85395 – Pozostała działalność z kwotą 122.290zł po stronie zwiększeń 
z następującymi paragrafami: 

- § 3119 - Świadczenia społeczne z kwotą 13.000zł, 
- § 4018 – Wynagrodzenia osobowe pracowników z kwotą 24.021zł , 
- § 4019 - Wynagrodzenia osobowe pracowników z kwotą 1.235zł,  
- § 4118 – Składki na ubezpieczenia społeczne z kwotą 3.709zł, 
- § 4119 – Składki na ubezpieczenia społeczne z kwotą 191zł, 
- § 4128 – Składki na Fundusz Pracy z kwotą 589zł, 
- § 4129 – Składki na Fundusz Pracy z kwotą 30zł, 
- § 4218 – Zakup materiałów i wyposaŜenia z kwotą 16.958zł, 
- § 4219 – Zakup materiałów i wyposaŜenia z kwotą 872zł , 
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- § 4308 – Zakup usług pozostałych z kwotą 57.342zł , 
- § 4309 - Zakup usług pozostałych z kwotą 2.948zł , 
- § 4418 – PodróŜe słuŜbowe krajowe z kwotą 685zł,    
- § 4419 – PodróŜe słuŜbowe krajowe z kwotą 35zł,  
- § 4448 – Odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych z kwotą 

642zł,  
- § 4449 - Odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych z kwotą 

33zł 
PowyŜsze zmiany radni przyjęli jednogłośnie /13 głosów za – nieobecny 
podczas głosowania radny Mieczysław Bąk/. 
3/ § 1 pkt 5 otrzymuje nowe brzmienie „Po załączniku Nr 4a wprowadza się 
załącznik Nr 4b - Wydatki bieŜące na programy i projekty realizowane ze 
środków pochodzących z budŜetu Unii Europejskiej oraz innych źródeł 
zagranicznych zgodnie z załącznikiem Nr 6b do niniejszej uchwały. Załączniki 
Nr 4, 4a –  otrzymują brzmienie zgodnie z załącznikami  Nr 6 i 6a do niniejszej 
uchwały”.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe nadanie nowego brzmienia punktowi 
5 w § 1 skutkuje wprowadzeniem do projektu uchwały załącznika Nr 6b oraz 
ustaleniem nowego brzmienia załącznikowi Nr 6. 
Za nadaniem nowego brzmienia punktowi 5 w § 1 projektu uchwały oraz 
wprowadzeniem załącznika Nr 6b i ustaleniem nowego brzmienia załącznika  
Nr 6 radni opowiedzieli się jednogłośnie /13 głosów za – nieobecny podczas 
głosowania radny Mieczysław Bąk/, 
4/ w związku z przyjętymi poprawkami do projektu uchwały Przewodnicząca 
Rady przystąpiła do głosowania nad rozszerzeniem uzasadnienia o zapisy: 
1. Przed działem 600 wprowadza się zapis: 

„Na podstawie umowy zawartej między Gminą BliŜyn i Gminnym 
Ośrodkiem Pomocy Społecznej w BliŜynie a Świętokrzyskim Biurem Rozwoju 
Regionalnego w Kielcach zwiększa się dochody budŜetowe o kwotę 109.290zł 
przyznanej dotacji rozwojowej na realizację Projektu systemowego Kapitał 
Ludzki pn. „Młodzi przyszłością rodziny – wsparcie osób zagroŜonych 
wykluczeniem społecznym w Gminie BliŜyn”. 
Za rozszerzeniem uzasadnienia o powyŜszy zapis radni opowiedzieli się 
jednogłośnie /13 głosów za – nieobecny podczas głosowania radny Mieczysław 
Bąk/, 
2. Przed zdaniem rozpoczynającym się „Na wniosek Dyrektora Zespołu Szkół  
w BliŜynie ….” wprowadza się zapis: 

„Dokonuje się przeniesienia z działu 852 – Pomoc społeczna kwoty 13.000zł 
stanowiącej wkład własny jednostki samorządu terytorialnego do działu 853 - 
Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdziału 85395 – Pozostała 
działalność oraz dokonuje się podziału kwoty dotacji do właściwych podziałek 
paragrafowych w rozbiciu na finansowanie projektu ze środków strukturalnych 
z czwartą cyfrą „8” oraz na współfinansowanie projektu z czwartą cyfrą „9”.  
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W związku z powyŜszym dodaje się załącznik Nr 6b - Wydatki bieŜące na 
programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z budŜetu Unii 
Europejskiej oraz innych źródeł zagranicznych jak równieŜ wprowadza się 
zmianę w załączniku Nr 6, który jest zbiorówką załącznika Nr 6a i 6b.” 
Za rozszerzeniem uzasadnienia o powyŜszy zapis radni opowiedzieli się 
jednogłośnie /14 głosów za/. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XIX/126/2008  
w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2008 wraz  
z przyjętymi poprawkami. 
h/  
Przystępując do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenu sołectwa 
BliŜyn – „BliŜyn 3”, na obszarze gminy BliŜyn radni jednogłośnie /14 głosów 
za/ odstąpili od odczytania projektu uchwały.  
Pani Barbara Stachera – Sekretarz Gminy odczytała uzasadnienie do projektu 
uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XIX/127/2008  
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części terenu sołectwa BliŜyn – „Bli Ŝyn 3”, na obszarze 
gminy BliŜyn. 
i/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany Uchwały  
Nr XVII/111/2008 Rady Gminy w BliŜynie z dnia 31 lipca 2008 roku w sprawie 
ustalenia warunków pracy i płacy Wójta Gminy oraz upowaŜnienia 
Przewodniczącego Rady Gminy do dokonywania czynności w sprawach  
z zakresu prawa pracy wobec Wójta odczytał Pan Jerzy Rams – 
Wiceprzewodniczący Rady. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XIX/128/2008  
w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/111/2008 Rady Gminy w BliŜynie  
z dnia 31 lipca 2008 roku w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy 
Wójta Gminy oraz upowaŜnienia Przewodniczącego Rady Gminy do 
dokonywania czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Wójta. 
Ad. 10 
Pan Jacek Krzepkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał 
protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w Gminnym Ośrodku 
Kultury w BliŜynie w dniu 16 września 2008r. w zakresie gospodarki 
finansowej za miniony okres 2008r. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe radni zostali zapoznani z protokołem 
na posiedzeniach komisji. 
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Radni jednogłośnie /14 głosów za/ zatwierdzili protokół Komisji Rewizyjnej  
z kontroli przeprowadzonej w Gminnym Ośrodku Kultury w BliŜynie w dniu  
16 września 2008r. w zakresie gospodarki finansowej za miniony okres 2008r. 
Ad. 10 
Informacje, komunikaty i oświadczenia: 
Przewodnicząca Rady poinformowała o złoŜonych na piśmie interpelacjach 
przez radnych: 
Pani Aleksandra Milanowska: 
1. W jaki sposób Gmina BliŜyn wspomaga mieszkańcom usunięcie eternitu- 

utylizację z budynków. Czy Gmina uczestniczy w programach utylizacji  
i czy będzie pomagać finansowo. 

2. Na ostatniej sesji prosiłam o zamieszczenie informacji dot. finansowania 
przez Ks.Proboszcza Parafii BliŜyn kwoty 500zł – kwoty od mieszkańców 
parafian. Informacji tej nie było ani w wystąpieniu Pana Dyrektora Zespołu 
Szkół na głównej uroczystości a takŜe w Informatorze Samorządowym. 
Uprzejmie proszę o zamieszczenie informacji w Informatorze 
Samorządowym dla mieszkańców. 

3. Dotyczy pisma MKS z dnia 15.10.2008r. RP/1109/08. Pismo jasno 
informuje, Ŝe Pan Wójt Gminy uzgadniał rozkład jazdy wspólnie z MKS. 
Dlatego proszę Pana Wójta o rozwiązanie tego problemu – rozkładu jazdy w 
niedziele dla mieszkańców wymienionych  w piśmie z dnia 8.10.2008r. 

Na powyŜsze interpelacje radna otrzymała odpowiedź w punkcie 5 porządku 
obrad. 
Pani ElŜbieta Karpińska: 
1. Kiedy będzie wykonane ograniczenie prędkości ruchu w Wojtyniowie na 

ul.Kamiennej. 
2. Kiedy będą wykonane remonty przejazdów kolejowych w Wołowie i tzw. 

Starym Gostkowie. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe przejazd kolejowy w Starym Gostkowie jest 
pod zarządem Wójta Gminy i ten został ustalony do wykonania. Natomiast 
przejazd kolejowy w Wołowie znajduje się pod zarządem powiatowym i nie 
było o nim mowy w ustaleniach z koleją. Progi zwalniające w Wojtyniowie na 
ul.Kamiennej jak równieŜ w Gilowie zostaną wykonane w roku bieŜącym. 
Wójt dodał, Ŝe Dyrektor Kolei obiecał zabezpieczyć środki w roku przyszłym 
na remonty przejazdów kolejowych na drogach powiatowych. 
Najprawdopodobniej w przyszłym roku będzie równieŜ remontowany węzeł 
kolejowy w BliŜynie łącznie z budynkiem dworca PKP. 
Pani Aleksandra Milanowska uwaŜa, Ŝe osoby odpowiedzialne za drogi 
powiatowe nie podejmują Ŝadnych działań na terenie naszej gminy. Przykładem 
jest droga w Zagórzu, gdzie mimo przeprowadzonej wizji lokalnej nie 
wykonano wycinki zakrzaczenia i wyprofilowania tej drogi. Brak 
przedstawiciela Powiatu na naszej sesji jest lekcewaŜącym podejściem do naszej 
gminy. 



 23

Ad. 11 
Obrady sesji trwały od godz.900 do godz.1505. 
Sesję zamknęła Przewodnicząca Rady dziękując wszystkim za udział. 
 
Protokólant 
Anna Kowalik 
 


